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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fordulhat elő, hogy a Marcali Kórházban 
nincs orvos, aki kezelje az ultrahangot?" 

Tisztelt Dr. Kásler Miklós Miniszter Úr!

2020. július 1. napján a Marcali járásban egy 78 éves, vérhígító szedésére kötelezett hölgy elesett, 
és ennek következtében erős mellkasi fájdalma lett. Hozzátartozói kihívták a mentőt, mert fennállt a
belső vérzés veszélye.

A mentők bevitték a Marcali Kórházba, ahol az ultrahangos egészségügyi dolgozó éppen 
szabadságon volt. Teljesen megdöbbentett, amikor arról számolt be, hogy nem volt senki az egész 
kórházban, illetve nem volt senki sem, aki behívható lett volna helyette az ultrahang vizsgálat 
elvégzésére.

Mint később kiderült, az idős hölgy szegycsontja eltörött, és súlyos fájdalmak közepette kellett 
elzötyögnie az "elhasználódott" somogyi utakon Kaposvárra, majd onnan vissza Marcaliba 10 
percért – ugyanis pontosan ennyi időbe telt egy ultrahang vizsgálat elvégzése. A mentők a beteggel 
3 órát töltöttek, ebből 2,5 óra azzal telt, hogy elvitték egy alapvizsgálatra Kaposvárra. Ezalatt az idő
alatt lehet, hogy több ember életét is megmenthették volna, de ehelyett 120 km-en keresztül 
utaztattak egy fájdalmaktól szenvedő idős embert csak azért, mert a Marcali Kórházban nem volt 
orvos, aki kezelje az ultrahangot.

Tisztelt Miniszter Úr!

Rétvári Bence államtitkár úr 2020. január 10. napján azt üzente – többek között – a marcaliaknak, 
hogy: ”Magyarország Kormánya az elmúlt években azelőtt soha nem látott mértékben vont be 
forrásokat az egészségügyi ellátórendszerbe: megújításra került az infrastruktúra, jelentősen nőtt 
az orvosok és a szakdolgozók bére. Ezt a munkát tovább kívánjuk folytatni, célul tűztük ki, hogy az 



egészségügyi ellátás egyes területeinek megerősítése még nagyobb hangsúlyt kapjon.”

Fentiekre tekintettel, tisztelettel kérdezem:

A Marcali Kórház megerősítése mikor kap nagyobb hangsúlyt?

Ön szerint megfelel-e a szakmai minimumfeltételeknek a Marcali Kórház úgy, hogy – orvos 
hiányában – képdiagnosztikai háttérrel (UH-vizsgálattal) nem rendelkezik ügyeleti időben?

Kinek a kötelessége a hiányzó orvos helyettesítése?

Hogyan fordulhat elő, hogy egy járásszékhely város kórházában nincs orvos, aki kezelje az 
ultrahangot? Hogyan fordulhat elő, hogy emberek életét teszik kockára? Hajlandó-e vizsgálatot 
indítani az ügyben?

Várjuk megtisztelő, közreműködő válaszát.

Sportbaráti üdvözlettel,

dr. Steinmetz Ádám
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